
Referat fra møde mellem Danmarks Naturfredningsforening Lokalafdeling 
og Center for Arealer og Ejendomme.

Dato: 2. november 2016, kl 13.30 på Lyngby Rådhus

Deltagere: fra DN deltog Susanne Bülow, Hans Nielsen, Jørgen Rasmussen, Ester Kold, Klaus 
Meulengracht.

fra CAE deltog fra Arealdrift: Lars Christiansen, Thomas Winther, Lotte Bülow Max, 

 fra Bygge og Anlægs afdelingen: Inger Dreyer, Jens Larsen, Ida Vestergård (ref).

Dagsordenpunkter.

Ad. 1. Hvilke initiativer forventer kommunen at gennemføre I år og I 2017 I relation til den grønne 
koordinering plan.

Koordineringsplanen er sat på som budgetønske, men blev ikke vedtaget i det kommende 
budget. DN; planen skal beskrive det potentiale af mangfoldighed som kommunens grønne områder og 
parker har. Hver med deres unikke indhold af natur, rekreation og kulturhistorie.  Bygge og Anlæg Afd.

Ad. 2. Fjernelse af træer og buske plantet af kommunen mellem Frederiksdalsvej og Furesøen i strid 
med Frederiksdalsfredningen.

Plantede træer og buske i udsigten vil blive fjernet i løbet af vinteren, selvsåede opvækst der 
ikke står i udsigten fjernes ikke.  Plan for fremtidig fældning på Hjortholm. Plan B&A, fældning Arealdrift

Ad. 3. Udtynding af træer mellem Fuglevad og Brede efter aftale ved besigtigelse i nov. 2014

De udpegede træer til fældning fjernes i løbet af vinteren. Plan B&A afd. Fældning Arealdrift.

Ad.4. Udpegning af Evighedstæer på kommunens arealer

DN kommer med et oplæg til udpegning af træer, som kan behandles på et senere møde.

Ad. 5. Oprensning af kanaler og vandområder ved Lyngby Dameroklub.

Sagen videresendes til Center for Miljø og Plan, da der er mulige tungmetaller i slammet, 
som kræver en miljøgodkendelse ved fjernelse af oprenset materiale.

Ad. 6. Oprensning af Fæstningskanalen for blade og slam, så den er vanddækket ved Lyngby 
Hovedgade

Hans Nielsen rensede overflade materiale af i sommer, men Bådfarten fører slam ind i 
bunden af kanalen igen når båden vender. Sagen er videresendt til Center for Miljø og Plan

Ad. 7. Genplantning af træer i Folkeparken og ved Lyngby Søterrasser efter ulovlige fældninger

Der genplantes Rødel i små plantestørrelser her i efteråret. Ligeledes udarbejdes en plan for 
træplantning i Folkeparken med større træer til erstatning for udlevede og fældede birketræer. Plan B&A, 
plantning Arealdrift



Ad. 8. Bekæmpelse af Japansk pileurt i kommunale parker, Brede Indelukke og Lyngby Fort

Der etableres et samarbejde mellem DN og Arealdrift om metoder til effektiv bekæmpelse.

Opfordring til private grundejere om bekæmpelse af Japansk pileurt, evt. ved artikler i DGO.

Ad. 9. Pleje af Prinsessehøj ved Sorgenfri Kirke for uønskede slåenbuske

Arealdrift oplyser at det allerede er sket. Opmærksomhed på evt. rodskud.

Ad. 10. Bekæmpelse af Rævehalespirea ved skolestien mellem Fuglevad og Brede.

Arealdrift opfordres til at fjerne den omtalte busk Rævehale spirea  ( Spiraea douglasii) i 
løbet af vinteren. Så vil DN frem over pleje arealet. (Planten er på Naturstyrelsens sorte liste.)

Ad. 11. Vedligeholdelse af udsigtskilerne til Mølleåen mellem Fuglevad og Brede.

Arealdrift er i gang med rydningen og tager kontakt til Nærumbanen de steder, hvor 
rydningen går ind over deres areal. Der er 8-10 udsigtskilen, alle vil ikke kunne klares i indeværende år.

Ad. 12. Regulering af krager og skader i kommunens grønne arealer.

Der er søgt og givet dispensation til regulering i 12 grønne områder oplyser DN. 
Jagtforeningen har fået fuldmagt fra CAE og skudt 35 fugle oplyser DN.   

Arealdrift har søgt dispensation til regulering af råger flere steder i nærheden af bebyggelser, men er blevet 
anmodet om en forvaltningsplan for råger i kommunen af Naturstyrelsen. Denne plan skal udarbejdes af 
biologerne i Center for Plan og Miljø.  Men afventer indtil videre ledige ressourcer.

Ad. 13 Saltning på veje og stier

På stier gruses med en indblanding af 10% salt. Andre steder/ stier og pladser bruges Urea. 
Veje saltes med mindst mulig mængde elektronisk styret. Skal der ske ændringer kræver det en væsentlig 
større økonomi til vintervedligeholdelse. Men Arealdrift følger udviklingen på områder med nye tømidler.

Center for Miljø og Plan arbejder med lovgrundlaget for mulige ændringer.

Ad. 14 Afgræsning med kvæg på den gamle hestefold ved Brede Alle og tennisbanerne

Kommunen er positivt indstillet over for forslaget. CMP og DN har haft møde på stedet.

CAE har møde med DN på stedet den 8. nov.16, Kl 10.00

Ivp 02.11.2016


